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Zápis z online jednání Výkonného výboru AKVŠ 

dne 20. 1. 2023 

  

Připojeni: M. Bočková (MB), B. Jankovská (BJ), J. Jirát (JJ), J. Kříž (JK), H. Landová (HL),  
R. Římanová (RŘ), L. Panchártek Suchá (LPS), V. Šubrta (VŠu), J. Vencláková (JV) 

Host: V. Drtinová (VD) 

  

1. Příprava VK 2023 

• VK se uskuteční ve čtvrtek 23. 2. od 13:00 na ČZU. 
• Sešel se tým pro přípravu dokumentů (VŠu, HL, JK). Ostatní členové VV budou mít za úkol dokumenty 

pročíst a zkontrolovat (konec ledna). Update 6. 2. 2023.: Úkol splněn. 

O: VV 

 

2. BA 2023 

• Proběhl výjezd organizačního výboru do Jindřichova Hradce (18.–19. 1.). 
• Kapacita ubytování je dostatečná, aula splňuje všechny požadavky, raut bude v Rytířském sále na zámku 

(město uhradí pronájem!), ubytování se bude rezervovat během června, registrace se otevře 1. 6. 
• Se stavem příprav panuje naprostá spokojenost. 
• První kick-off meeting programového výboru proběhne prezenčně na začátku února (MB pošle Doodle). 

Update 6. 2. 2023: Kick-off meeting proběhne ve čtvrtek 16. 2. 2023 v Pardubicích. 
• Pořadatelství BA 2024 bude prodiskutováno na nejbližším prezenčním jednání VV. 

O: VV 

ÚaT: 1. Poslat členům VV Doodle s možnými termíny prezenčního setkání programového výboru BA 
2023 – MB do 25. 1. 2023. 

 

3. CRP Knihovny a blended learning 

• Zapojené VŠ odesílají HL dílčí závěrečné zprávy (termín: do 31. 1.). 
• Momentálně probíhají jazykové a grafické korektury souboru doporučení. 
• MB pošle k připomínkování materiál doc. Myšky.  

O: HL, MB 

ÚaT: 1. Poslat k připomínkování materiál doc. Myšky – MB do 27. 1. 2023. 
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4. CARDS, EOSC 

• Ve středu proběhla druhá schůzka PS Služby/Vize/Trendy, panuje shoda neomezovat její působení jen na 
projekt CARDS. Na schůzce se domlouvalo, kam by skupina chtěla směřovat. Skupinu je nutno ještě 
zaintegrovat do projektové struktury NTK.  

• Ve středu 1. 2. proběhne velké setkání strategické skupiny v NTK, měla by mj. proběhnout diskuze nad 
axiomy projektu CARDS. 

• Komplementární projekt EOSC zatím nebyl podán. 

O: VŠu, RŘ  

 

5. APC monitoring 

• JJ předjednal s RVVI posunutí termínu pro odevzdání APC monitoringu a přehledu předplatných za dva 
roky. Dopis bude v nejbližší době odeslán.  

O: JJ  

ÚaT: 1. Zaslat dopis ministryni pro vědu a RVVI ohledně APC monitoringu a sběru předplatných – JJ 
do 31. 1. 2023. 

 

6. Členství ve SPARC Europe 

• PS OS formulovala argumenty pro setrvání asociace ve SPARC Europe: 
o Dle dostupných informací institucionální členství nepřináší žádné přímé finanční benefity pro své členy 

(typu slevy na akcích atd.) – jedná se o neziskovou organizaci. Členství tedy přináší těžko přesně 
vyčíslitelné výhody jako je podpora tvorby analýz a reportů (příkladem může být studie o diamantové 
cestě open access, která je hojně citována v mezinárodní open science komunitě a dle názoru VD  
a názoru dalších členů PS OS velice kvalitní). Dále SPARC Europe spolupracuje s dalšími organizacemi, 
které podporují a prosazují open science (např. DOAJ, DOAB, Sherpa Romeo, OASPA) a které jsou hojně 
používané vědeckou komunitou při publikování v open access. 

o Ačkoli doposud AKVŠ členství nijak nevyužívala, a to i vzhledem k tomu, že téma open science nebylo 
několik roků pokryto samostatnou PS, toto by se s novou PS Open Science mohlo změnit. Pokud se VV 
rozhodne členství prodloužit, zavazuje se PS Open Science se SPARC Europe navázat kontakt a být 
aktivnější i v mezinárodním prostředí. Pokud by tato snaha z libovolného důvodu nebyla v průběhu roku 
2023 reálně naplněna žádnou aktivitou nebo spoluprací, pak by PS Open Science již členství 
neobhajovala (resp. je jasné, že takové členství by bylo neobhajitelné). 

• Na základě těchto doporučení VV souhlasí s pokračováním členství. V rozpočtu budou vyčleněny příslušné 
prostředky.  

O: VD  

ÚaT: 1. Zajistit prodloužení členství asociace ve SPARC Europe – HL do 20. 2. 2023. 

 

6. Exkurze do německých knihoven – stav příprav 

• S organizací pomáhá Martina Martínková (ZČU). 
• 2 noci (3.–5. 5.), AKVŠ uhradí autobus, v jednání je exkurze do 5 knihoven v Berlíně, už je vytipovaný hotel, 

40 míst v autobuse pro účastníky z členských VŠ (zbývající místa obsadí členové VV + kolegové podílející se 
na organizaci exkurze). 

https://scienceeurope.org/our-resources/oa-diamond-journals-study/
https://scienceeurope.org/our-resources/oa-diamond-journals-study/
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O: MB, HL 

  

7. PS EIZ 

• LPS zpracovala zprávu o činnosti za rok 2022 a plán činnosti na rok 2023 (uloženo v MS 
Teams/VK/VK2023) – VV oba materiály schválil. 

• Jednodenní workshop PS EIZ + CEL – pravděpodobná realizace jaro 2024 (předběžné zaměření programu: 
představení zákulisí fungování CEL, zvaný zástupce producentů) 

• CELUS API – PS má připravené návrhy na funkcionality. JJ požádal o zaslání s tím, že CELUS vyvíjí  
a spravuje externí firma a NTK nemůže garantovat realizaci úprav, resp. realizace je závislá na financování. 
Ale API CELUS v nějaké formě existuje, jen JJ nezná podrobnosti a jak toto API funguje. Dotaz LPS – je  
k němu dokumentace? (PS EIZ má výše zmíněný seznam funkcionalit, který může s existujícím API 
porovnat.) JJ zjistí a bude LPS, resp. PS EIZ informovat. 

• Jednání s Gradou ohledně Bookportu v r. 2022 (v NTK) – dotaz LPS: došlo k nějakému progresu? JJ: 
Proběhla/probíhají jednání ohledně katalogizačních záznamů mezi Gradou a krajskými knihovnami, Grada 
také mírně upravila cenu předplatného kolekcí Bookport. 

• Dotaz LPS, který byl vznesen na jednání PS: zpracuje CEL opět přehled licenčních podmínek z nově 
uzavřených smluv? JJ: Bude, pracuje se na něm. 

O: LPS, JJ 

ÚaT: 1. Zjistit, zda existuje dokumentace k současné podobě API CELUS a zaslat ji LPS – JJ do 28. 2. 
2023. 

  

8. PS OS 

• VD zpracovala plán činnosti na rok 2023, včetně požadavků na rozpočet (uloženo v MS Teams/VK/VK2023). 
• RŘ vznesla požadavek na zařazení předsedkyň PS OS a PS IVIG do e-mailové konference asociace@cesnet.cz. 

VV návrh projedná. Pokud bude schválen, do konference obě kolegyně zařadí HL. 
 

O:  VD 

 

8. Různé 

• BJ informovala o vzniku metodiky pro rozdělování OA tokenů na UPCE. 

 

 
 
 

Příští jednání VV: Ve čtvrtek 23. 2. od 10:00 (před VK) + v pátek 24.2. 9:00-12:00 (na ČZU) 

Zapsala: B. Jankovská 

Schválil: V. Šubrta 

 


